
Zápis ze zasedání Zastupitelstva městyse Žernov 

ze dne 30. 9. 2019 
 

Přítomni dle prezenční listiny. 
Omluveni: Josef Čapek, Martina Zoufalová přítomna od 17:08, Ing. Ctibor Hůlka přítomen od 18:00 
 
Zahájení zasedání v 17:03 hod., zasedání bylo ukončeno v 19:15hod. 
Zasedání moderoval starosta Mgr. Libor Mojžíš 

 

1. Úvod. Starosta přivítal všechny přítomné i hosty.   
2. Volba zapisovatele a ověřovatelů 
Zapisovatel – Ing. Marie Hanušová, ověřovatelé – František Knápek a Josef Kočí 
USNESENÍ č. 1: Zastupitelstvo městyse schvaluje zapisovatele Ing. Marii Hanušovou, 
ověřovatele Františka Knápka a Josefa Kočího. 
Pro 6, proti 0, zdržel se 0 

 
3. Byl schválen program zasedání s tímto doplněným bodem jednání. 
a) Obecně závazná vyhláška, kterou se stanoví část společného školského obvodu základní školy 

 
USNESENÍ č. 2: Zastupitelstvo městyse schvaluje program zasedání s doplněným bodem 
jednání.  
Pro 6, proti 0, zdržel se 0 

 

4. Kontrola usnesení z minulých zasedání zastupitelstva 
a) oplocení pro kontejnery na odpady u rozhledny – úkol trvá, MěÚ Česká Skalice doplňuje řízení o 
další účastníky  
b) žádost pana Havlíčka o změnu ÚP – úkol trvá 
c) dar Charitě Červený Kostelec – splněno 
d) dar Linka bezpečí – splněno 
e) lokalita Račana – zvláštní bod jednání 
f) územní plán obce – zvláštní bod jednání 
g) zeleň – úkoly trvají (odstranění tisu a frézování pařezu) 
h) odchyt psů – Veřejnoprávní smlouva uzavřena 
 
USNESENÍ č. 3 
na vědomí Pro 6, proti 0, zdržel se 0 
 

5. Rozpočtové opatření č. 7, 8 a 9/2019. Rozpočtové opatření č. 7 a 8 schválil ve své 

pravomoci starosta. RO jsou přílohou tohoto zápisu. Rozpočtové opatření č. 9 předloženo ke 
schválení zastupitelstvu. 

 
USNESENÍ č. 4: Zastupitelstvo městyse bere na vědomí rozpočtové opatření č. 7 a 8/2019 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 
USNESENÍ č. 5: Zastupitelstvo městyse schvaluje rozpočtové opatření č. 9/2019. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 

 
 

Par. Pol. UZ MD D TEXT 

231 100  4216 17508 722 149,- 
 DOTACE MMR na 

rekonstrukce MK 

231 100 2212 6121 17508   722 149,- 
Rekonstrukce MK 
Z dotace MMR 

231 100 
 

2212 6121  
 

 390 420,- 
Rekonstrukce MK 
Vlastní zdroje 

231 100  8115   -390 420,- financování 

231 100 3725 5169      44 000,- Separace odpadů 

231 100 3725 
5123 
 

  
   10 000,- 

Podlimitní TZ dlažba pod 
kontej. 

231 100  8115     -54 000,- financování 



 

6. Informace starosty o realizaci investičních akcí 
a) investiční akce „ULIČKA“ dokončena a dotace je proplacená 
b) rekonstrukce místních komunikací dokončená, faktura bude uhrazena bez nutnosti čerpání úvěru 
(dotace z POV již poskytnuta, dotace z MMR bude poskytnuta ex post). 8. 10. 2019 plánována 
závěrečná kontrolní prohlídka. Nebylo vyhověno žádosti pana Hamáčka o vyasfaltování vjezdu. 
 
USNESENÍ č. 6 
 na vědomí Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

7. Majetkoprávní úkony. 
a) Žádost pana J. Dománě na směnu pozemků ppč. 1172 a 1387 v k.ú. Žernov u České Skalice. 

Pozemkový úřad na vlastní náklady oddělil geometrickým plánem výměru odpovídající pozemku pč. 
1387 z pozemku pč. 1172, na kterém stojí stavba polní cesty. Záměr byl vyvěšen na úřední desce. 

 
USNESENÍ č. 7: Zastupitelstvo městyse souhlasí se směnou pozemků 1172/2 a 1387 v k.ú. 
Žernov u České Skalice mezi městysem Žernov a panem Janem Dománěm bez doplatku. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 
USNESENÍ č. 8: Zastupitelstvo městyse pověřuje starostu k podpisu směnné smlouvy a 
k zápisu do KN. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

b) Nový záměr na pronájem pozemku pč. 2031 v k.ú. Olešnice u Červeného Kostelce.  

 
USNESENÍ č. 9: Zastupitelstvo městyse pověřuje starostu ke zveřejnění záměru na pronájem 
pozemku pč. 2031 v k.ú. Olešnice u Červeného Kostelce. Rozhodujícím kritériem je nejvyšší 
nabídka. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

8. Informace o údržbových pracích. Brigádnicky byla zajištěna oprava čekárny, lávky na 

Pohodlí, nátěry sokolovny a laviček. Starosta vyjádřil poděkování manželům Novákovým za velmi 
zdařilou opravu čekárny a pečlivé provedení nátěru lávky na Pohodlí. 
Pravidelnou údržbu rozhledny provedla firma specializující se na výškové práce, hodnota zakázky 
25 900 Kč (nátěry a dotažení všech šroubů). 
 
USNESENÍ č. 10 
 na vědomí Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

9. Řád veřejného pohřebiště. Novela zákona o pohřebnictví ukládá mimo jiné zveřejnit nový 

řád veřejného pohřebiště. Řád byl schválen krajským úřadem. 
 
USNESENÍ č. 11: Zastupitelstvo městyse schvaluje Řád veřejného pohřebiště v Žernově. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 

 
10. Smlouva o pronájmu hrobových míst včetně ceníku. V roce 2019 vyprší desetiletá 

lhůta nájemních smluv. Městys bude uzavírat nové smlouvy o pronájmu hrobových míst na období 
2020 – 2029. Proběhla diskuze o konečné částce za pronájem. Otázka rušení hrobů, u kterých není 
zjištěn nájemce, bude projednána na dalším zasedání. 
 
USNESENÍ č. 12: Zastupitelstvo městyse schvaluje znění smlouvy o pronájmu hrobových míst 
včetně ceníku za pronájem a služby. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

11. Žádosti o dotace PRV v rámci MAS mezi Úpou a Metují. Dotace lze čerpat na 

malou infrastrukturu pro malé obce – mobiliář, dětské hřiště, vybavení spolků. Proběhla schůzka 
s maminkami, které vybraly certifikované herní prvky. U rozhledny bude lanovka a jeden nebo dva 
herní prvky. Na velké návsi se umístí kreativní volnočasová instalace.  



Zároveň svazek obcí 1866 žádá o dotaci na IQ prvky, které budou umístěny v členských obcích. 
Pokud by dotační titul umožnil podat více žádostí, podá městys žádost o dotaci na vybavení knihovny 
(dle požadavků knihovníků – audio a video technika). 
 
USNESENÍ č. 13: Zastupitelstvo městyse pověřuje starostu k realizaci herních prvků u 
rozhledny a kreativní volnočasové instalace na velké návsi. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 
USNESENÍ č. 14: Zastupitelstvo městyse pověřuje starostu k výběru dodavatele herních prvků 
formou průzkumu trhu a podání žádosti do PRV v rámci dotačního programu PRV MAS Mezi 
Úpou a Metují. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 
 USNESENÍ č. 15: Zastupitelstvo městyse pověřuje starostu k podání žádosti do PRV pro 
vybavení na spolkovou a knihovnickou činnost. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

12. Vytápění budovy úřadu. Dokumentace je připravena. Žádost o dotaci byla přepracována a 

podána znovu. Realizovat se bude v květnu 2020. V roce 2019 městys zveřejní výzvu k podávání 
nabídek. Hodnotící komise ve složení Mojžíš, Mařáčková, Hanušová. 
 
USNESENÍ č. 16: Zastupitelstvo městyse schvaluje zadávací dokumentaci, oslovení dodavatelů 
na realizaci projektu Nový zdroj tepla včetně otopné soustavy v objektu OÚ Žernov a hodnotící 
komisi ve složení Libor Mojžíš, Olga Mařáčková a Marie Hanušová. Náhradníci Ctibor Hůlka a 
Josef Kočí. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

13. a) Podání žádosti do POV Královéhradeckého kraje a MMR 2020. Veřejná 
zakázka na akci Revitalizace návsi v Žernově. Projektová dokumentace je dokončena, 

zatím není vydáno stavební povolení. 
 
USNESENÍ č. 17: Zastupitelstvo městyse schvaluje komisi pro otevírání obálek a komisi pro 
posouzení a hodnocení nabídek, zadávací dokumentaci, oslovení dodavatelů na realizaci 
projektu Revitalizace návsi v Žernově ve složení: Libor Mojžíš, Olga Mařáčková, Marie 
Hanušová. Náhradníci: Ctibor Hůlka, Josef Kočí. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 
USNESENÍ č. 18: Zastupitelstvo městyse pověřuje starostu k podání žádosti do POV KHK 2020 
na akci Revitalizace návsi v Žernově. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 
USNESENÍ č. 19: Zastupitelstvo městyse pověřuje starostu k podání žádosti do POV MMR 2020 
na akci Revitalizace návsi v Žernově. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

b) Podání žádosti POV a MMR 2020 na rekonstrukci MK na Račanech – havarijní 

stav místní komunikace, urychlit projektovou přípravu. 
 
USNESENÍ č. 20: Zastupitelstvo městyse pověřuje starostu k projektové přípravě akce Oprava 
MK na Račanech 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 
USNESENÍ č. 21: Zastupitelstvo městyse pověřuje starostu k podání žádosti do POV KHK na 
akci Oprava MK na Račanech. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
USNESENÍ č. 22: Zastupitelstvo městyse pověřuje starostu k podání žádosti do POV MMR na 
akci Oprava MK na Račanech. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 



USNESENÍ č. 23: Zastupitelstvo městyse schvaluje komisi pro otevírání obálek a komisi pro 
posouzení a hodnocení nabídek, oslovení dodavatelů na akci Oprava MK na Račanech ve 
složení: Libor Mojžíš, Olga Mařáčková, Marie Hanušová. Náhradníci: Ctibor Hůlka, Josef Kočí 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

14. Akce 2019 - 2020. 
Adventní koncert 8. 12. 2019 v kapli Panny Marie Sněžné (Jana Rychterová a spol.). 
Rozsvěcení vánočního stromu – zatím není stanoven termín. 
Extreme dog race (běhání se psem, pořádá ZKO Rýzmburk) 
 
USNESENÍ č. 24 
na vědomí Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

Žernovský bajk 2020. Uskuteční se další ročník. 
 
USNESENÍ č. 25: Zastupitelstvo městyse pověřuje starostu k podání žádosti o dotaci na 
Žernovský bajk 2020 Královéhradeckému kraji. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 

 
15. Rozpočet na rok 2020. Městys bude do schválení rozpočtu na rok 2020 hospodařit na 

základě rozpočtového provizoria. Rozpočet na rok 2020 připraví finanční komise. 

  
USNESENÍ č. 26 
na vědomí Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

16. Zóna Račana. Probíhají projektové práce k parcelaci pozemků a hydrogeologický průzkum. 

V nejbližší době bude zahájeno stavební a územní řízení. 
 
USNESENÍ č. 27 
na vědomí Pro 7, proti 0, zdržel se 0 

 
17. Zpráva o uplatňování Územního plánu Žernov. Zhotovitelem zprávy je odbor 

výstavby a územního plánování Městského úřadu v Náchodě. Zastupitelstvo se shoduje se 
zhodnocením uplatňování ÚP. V obci probíhá masivní výstavba nových RD. 
 
USNESENÍ č. 28: Zastupitelstvo městyse schvaluje Zprávu o uplatňování Územního plánu 
Žernov za období od r. 2015 do roku 2019. 
Pro 8, proti 0, zdržel se 0 

 
18. Změna ÚP č. 2. Žádost o změnu ÚP mají podanou Krausovi a pan Havlíček. Proběhla 

diskuze, zda pokračovat v pozastavené změně č. 2. 
 
USNESENÍ č. 29:  Zastupitelstvo městyse schvaluje žádost p. Havlíčka do změny č. 2 s tím, že 
si doplní dvě potřebná stanoviska příslušného orgánu ochrany přírody a krajiny a stanovisko 
krajského úřadu jako příslušného úřadu, ve kterém uvede, zda má být návrh změny posuzován 
z hlediska vlivů na životní prostředí (SEA). 
Pro 6, proti 0, zdržel se 2 (Mařáčková, Pácalt) 

 
USNESENÍ č. 30: Zastupitelstvo městyse schvaluje pokračování změny ÚP č. 2. s tím, že do 
změny bude zahrnuta žádost p. Havlíčka na realizaci 1 RD na Pohodlí. 
Pro 6, proti 0, zdržel se 2 (Mařáčková, Pácalt) 

 
USNESENÍ č. 31: Zastupitelstvo městyse pověřuje starostu k objednání projektových prací na 
změně č. 2 s tím, že přímé náklady na projektové práce budou poměrně hradit manželé 
Krausovi a p. Havlíček, pokud s tím budou oba žadatelé souhlasit. 
Pro 6, proti 0, zdržel se 2 (Mařáčková, Pácalt) 
 



 

19. Nepřítomnost starosty od 28. 10. 2019 po dobu 3 týdnů. 

 
USNESENÍ č. 32 
na vědomí Pro 8, proti 0, zdržel se 0 

 
20. Informace místostarostky.  
12. 10. 2019 svoz nebezpečných odpadů. 
Připravují se nové OZV na odpady a psy. 
Od ledna 2020 bude rozšířen sběr jedlých olejů. Naplněné plastové lahve s upotřebeným jedlým 
olejem se budou ukládat do speciálního kontejneru přístupného 1 x za měsíc. 
Informace o povinném čipování psů od ledna 2020. Diskuze o příspěvku majitelům psa na čipování. 
Zamítnuto. 
 
USNESENÍ č. 33 
na vědomí Pro 8, proti 0, zdržel se 0 

 
21. Termín příštího zasedání 9. 12. 2019 od 17. 00 hod.  
 
22. Obecně závazná vyhláška č. 1/2019, kterou se stanoví část společného 
školského obvodu základní školy. 
 
USNESENÍ č. 34: Zastupitelstvo městyse schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2019, 
kterou se stanoví část společného školského obvodu základní školy. 
Pro 8, proti 0, zdržel se 0 

 
23. Diskuze.  
Paní Zoufalová vznesla dotaz ohledně špalku na altánu a vývěsní skříňky na kapli. Jaká je možnost 
zabránit vandalům ke svržení špalku do řeky. Pevné spojení není možné, protože altán je 
v soukromém vlastnictví a městys k tomu nemá oprávnění.  
Starosta zajistí novou dřevěnou vývěsní skříňku na kapli. 
Starosta poděkoval panu Pácaltovi za zkrášlení a údržbu okolí mezníku u Koruny. 
Pan Knápek oznámil definitivní ukončení činnosti v kiosku u sokolovny, kiosek je na prodej.  
Otevřená otázka nového kiosku u sokolovny, pro pevnou stavbu je třeba vyřešit majetkové poměry 
s TJ Sokol. 
 
 
 
 
 

Mgr. Libor Mojžíš, starosta městyse 

 
 
 
 
Zapsala dne 1. 10. 2019    Ověřil:  František Knápek 
 
Ing. Marie Hanušová                                                                    Josef Kočí 
 
 


